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Protokoll Vårmöte Härlunda-Vinköls 
Älgskötselområde 2025-04-01, Vinköls bygdegård  
 

1. Mötet öppnades 

 

Bo Larsson överlämnade i samband med mötets öppnande över en ordförandeklubba 

(av horn) till styrelsen, med anledning av att mötesordföranden under årsmötet 

tvingats använda sin mobiltelefon för detta ändamål. 

 

2. Val av ordförande och sekreterare för mötet samt val av två personer att jämte 

ordföranden justera protokollet 

Till mötets ordförande valdes Anders Karlsson. 

Till mötets sekreterare valdes Anders Paulsson. 

Till justeringsmän valdes Jens Karlsson och Johan Lindström.  

3. Fastställande av röstlängd 

Röstlängden fastställdes enligt stadgarna. 

4. Fråga om kallelse skett på rätt sätt 

Mötet godkände att kallelsen har skett på rätt sätt, via mejl till 

undergruppsrepresentanterna senast 14 dagar före mötet (skedde 30 dagar före). 

5. Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes utan ändringar eller tillägg. 

6. Motioner och övriga skrivelser 

Ingen motion har inkommit till vårmötet. 

7. Samråd med fastighetsägare 

Ordföranden uppmanade alla jakträttsinnehavare att upplysa markägarna om denna 

möjlighet. 

Det meddelades att Svea Skogs representant önskar nås av inbjudan till ÄSO:ts 

medlemsmöten.  

8. Uppföljning av årets avskjutning på skötselområdes-, och älg- och kronhjorts-

förvaltningsområdesnivå: 

 

Sekreteraren och ordföranden redogjorde för årets och planperiodens älgjaktsstatistik, 

och gjorde jämförelser med statistik på länsnivå.  

 

• Älgjakten - avskjutning och måluppfyllnad 

o 2024/25 

▪ 9 handjur, 4 hondjur, 23 kalvar fälldes 

▪ Avskjutning vuxna mot mål 68 % 

▪ Kalvandel 64 % (mål 55 %) 
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▪ Medelålder fällda handjur ökande, hondjur minskande 

▪ Övrig dödlighet 9 djur 

o Planperioden 2022-2024 

▪ 27 handjur, 19 hondjur, 50 kalvar fälldes 

▪ Avskjutning vuxna mot mål 81 % 

▪ Kalvandel 58 % (mål 55 %) 

▪ Medelålder fällda handjur: ökande, hondjur: minskande 

▪ Slaktvikter handjur: stabilt, hondjur: minskande, kalv: ökande 

▪ Övrig dödlighet 18 djur 

o Sammantaget har vi skjutit för få hondjur i förhållande till planen. 

Avvikelserna finns i MVG och HVK som har valt att spara på hondjuren.  

o De hondjur som har skjutits har varit mindre och yngre än tidigare, bra! 

o Avseende måluppfyllnad i förhållande till älgförvaltningsplanen har vi på 

totalen presterat något bättre än snittet i länet under det sista året (68 % 

jämfört med 60 % i länet). Det är dock klart sämre än var vi brukar ligga, 

nämligen omkring 85-90 %. 

o Avseende kalvandelen av fällda älgar tillhör vi en minoritet av ÄSO:n i länet 

som ligger på målnivå. 

o För få käkar lämnas in för åldersbedömning, senaste året 69 %. Det 

konstateras att det finns ett mönster i vilka jaktlag som inte lämnar in 

käkar, inte rapporterar älgobsen eller som inte spillningsinventerar. 

o Tjurarna sköts på 4 dagar efter jaktstarten, ko/kviga efter 1,5 månad och 

den sista kalven sköts den 26 februari.  

• Kronhjortsjakten 

o Alla vuxna skjutna enligt plan 2024/25. För planperioden ligger vi på 75 % 

för vuxna djur. Kalvandel under planperioden 32 % (mål 50 %). 

o Ingen hjort >12 taggar sköts 2024/25, dock 5 st med 8 eller fler taggar. 

o Det är tydligt att de åren vi har haft en ökad avskjutningsmöjlighet för 

handjur med >8 taggar har vi haft en ökad hjortavskjutning i stort. 

• Obsen 

o Svagt ökad obs/timme i senaste obsen. 

o Tjurandel 37 % i senaste obsen (41 % planperioden). 

o Bekymmersamt lågt reproduktionstal (kalv per ko) i senaste obsen: 0,61, 

vilket är samma som i länet. Under hela planperioden är talet 0,74.  

o För få timmar, endast 3466, beror på minskat jakttryck i delar av ÄSO:t. 

Detta är under den statistiskt säkerställda nivån om 5000 timmar som 

ÄSO:t brukar nå. Därmed är siffrorna i senaste obsen ej helt tillförlitliga.  

 

9. Redovisning av fodertillgång, betesskador, trafikolyckor och storlek på älg- samt 

kronhjortsstammen inom skötselområdet 

 

Sekreteraren och ordföranden redogjorde för senaste ÄBIN från 2024 vilken sträcker 

sig över åren 2020/2022/2024 och gäller hela förvaltningsområdet: 

• 5 rutor av älgbetesinventeringen 2024 bedöms ligga inom ÄSO:ts gränser. 

• Fodertillgången har ökat (ungskog) och andelen RASE likaså. 

• Skador på tall har minskat om än ej på målnivå.  

• Andel tall på mager mark och mellanmark har ökat, det senare ligger på målnivå. 

• Årsskador på gran har ökat och är längre från målnivå än tidigare. 

• I ÄSO:t ser Stenumsområdet ut att vara värst drabbat, att döma av kartan. 
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Robert Ålrud redogjorde för viltolyckorna under föregående kalenderåret. Älgolyckorna 

har ökat under det senaste året i länet, i Skara kommun och i vårt ÄSO: 8 st jämfört 

med 4 st föregående år och 2 st året innan det. Länsstyrelsens mål är att viltolyckorna 

ska minska jämfört med 2019 års nivå, men i praktiken sker det motsatta. 

Bedömd älgstam 5,6 älgar per 1000 Ha efter jakten, dvs enligt plan med en annan 

könsfördelning för vuxna djur. Osäkerhetsfaktorer: övrig dödlighet som verkar ha ökat.  

Bedömd kronhjortsstam stabil som följd av god avskjutning på senare år. Upplevelse 

att det sker viss tillväxt med tanke på ökande betesskador.  

 

10. Redovisning av älg- och kronhjortsförvaltningsplan 

Sekreteraren och ordföranden redogjorde för förslag till ny älgskötselplan. Det har varit 

svårt att få till samordningen med förvaltningsområdet så någon älgförvaltningsplan 

har inte kunnat beaktas i arbetet med skötselplanen.  

Länsstyrelsens budskap är tydligt, klena kor och kalvar ska skjutas. V  

Eftersom obsen inte kom upp till 5000 timmar har vi använt den senaste 

tvåårsperioden som bas för indata till Älgfrode. 

Övrig dödlighet ökat något på grund av trafik och vargpredation. Predationen beräknas 

främst drabba kalv och i andra hand hondjur enligt Älgfrode. 

Målet för stammens storlek bedöms ha nåtts men andelen tjur har minskat och för att 

få en genomförbar plan föreslås målet minskas något från 40 % till 37 %, och en 

fördelning på avskjutningen om 50/50. Planen ger ändå än svag återgång till 38 %, 

såvida hondjuren skjuts enligt plan. 

Sammantaget ger det en plan som i det stora hela liknar föregående plan: 29 tjurar, 29 

ko/hind, kalv 68 st över treårsperioden. 

För kronhjorten föreslog styrelsen samma avskjutning som föregående plan, dvs 24 

hjortar, 24 hindar och 48 kalvar över treårsperioden. Vårmötet gav på Sverker Dahlens 

förslag styrelsen i uppdrag att bedöma om statistiken talar för att avskjutningen skulle 

kunna utökas med 2 hindar per år, då upplevelsen är att betesskadorna har ökat.  

11. Beslut om eventuella inventeringar och skadeförebyggande åtgärder  

Spillningsinventering ska genomföras 1-15 april, viktigare än någonsin! 

Inrapportering ska även detta år ske till Sverker Dahlen genom att rapporter fotas med 

telefon och skickas som MMS. Ansvaret för sammanställning av spillningsinventering 

kommer att flyttas över till Anders Paulsson under året. 

12. Ekonomi 

Kassören Jens Carlsson rapporterade att alla areal- och fällavgifterna är inbetalda.   

13. Övriga frågor 

 

• Sekreteraren meddelade att undergruppernas rapporteringsansvariga kommer att 

få en ny excelmall för att rapportera in obsen nästa jaktsäsong. Syftet är att 

minimera felkällor i samband med sammanräkningen. 
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• Robert Ålrud riktade en vädjan till alla jakträttsinnehavare i älgskötselområdet att 

beakta den rätt de har att tillvarata köttet från älg och hjort som dödats i samband 

med trafikolyckor och eftersök. Och att det finns ett moraliskt ansvar att göra det. 

 

14. Mötet avslutades 
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Anders Karlsson Anders Paulsson Jens Carlsson  Johan Lindström 


